
Indenrigs- og Boligudvalget

Til: Indenrigs- og boligministeren

Dato: 15. september 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 210
Forslag til lov om ændring af lov om leje og lov om boligforhold. (Loft over huslejestignin-
ger som følge af udviklingen i nettoprisindekset).
Af indenrigs- og boligministeren (Christian Rabjerg Madsen)

Spørgsmål 6
Er ministeren enig i, at såfremt man vælger en mere målrettet støtte mod de af husstan-
dene i de berørte boligtyper, der modtager boligstøtte og har det største behov, og man fx 
antager, at det foreslåede loft skulle have medført en reduktion i huslejen på 5 pct.-point 
(ud fra nettoprisindeks på 9 pct. og loft på 4 pct.), men at man i stedet vælger at give 
husstandene i boliger med boligstøtte en check på 5 pct. af den gennemsnitlige husleje 
på 8.000 kr. – svarende til knap 5.000 kr. årligt – da vil det koste ca. 240 mio. kr. før 
tilbageløb? I så fald vil der være tale om en langt mere målrettet lempelse mod de 
husstande, hvor behovet er størst.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Heidi Bank (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Heidi.Bank@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Søren Egge Rasmussen
formand
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